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Protokół Nr LXII/2024 

Sesja Rady Gminy Mińsk Mazowiecki 

w d n i u 1 l u t e g o 2 0 2 4 r . 

L X I I S e s j a R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i w V I I I k a d e n c j i odbyła się w d n i u 
1 l u t e g o 2 0 2 4 r . , w g o d z i n a c h 1 1 : 0 0 - 1 4 : 3 0 w s a l i k o n f e r e n c y j n e j Urzędu G m i n y Mińsk 
M a z o w i e c k i , u l . J . Chełmońskiego 1 4 . 

W s e s j i u c z e s t n i c z y l i r a d n i R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i , sołtysi G m i n y 
Mińsk M a z o w i e c k i , p . A n t o n i J a n u s z P i e c h o s k i Wójt G m i n y , p . Radosław L e g a t Zastępca 
Wójta, p . J o l a n t a D a m a s i e w i c z S e k r e t a r z G m i n y , p . K a t a r z y n a K a l i n o w s k a S k a r b n i k G m i n y , 
d y r e k t o r z y g m i n n y c h placówek oświatowych, mieszkańcy i z a i n t e r e s o w a n e o s o b y . 

Pan Przemysław WOJDA Przewodniczący Rady Gminy Mińsk Mazowiecki otworzył 
o b r a d y L X I I s e s j i R a d y G m i n y i powitał w s z y s t k i c h przybyłych i oglądających sesję. 

Głosowania j a w n e i m i e n n e p o d c z a s s e s j i odbywają się z a pośrednictwem 
o p r o g r a m o w a n i a umożliwiającego niezwłoczne p o d a w a n i e d o p u b l i c z n e j wiadomości s p o s o b u 
głosowania poszczególnych r a d n y c h . Imienny wykaz głosowania radnych 
z L X I I sesji Rady Gminy Mińsk Mazowiecki stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

Obecność potwierdziło 1 5 r a d n y c h . 
W związku z powyższym Przewodniczący Rady stwierdził ąuorum i prawomocność o b r a d 
s e s j i . 

Przewodniczący Rady przedstawił p r o p o n o w a n y porządek o b r a d L X I I s e s j i i zapytał, 
c z y są w n i o s k i l u b u w a g i d o p r o p o n o w a n e g o porządku o b r a d . 
Wójt Gminy - zgłosił w n i o s e k o zmianę p r o p o n o w a n e g o porządku o b r a d s e s j i , dotyczący 
d o d a n i a p o p k t 13 p r o p o n o w a n e g o porządku o b r a d p k t Uchwała w sprawie zajęcia 
stanowiska dotyczącego zawarcia przez Gminę Mińsk Mazowiecki wstępnego porozumienia 
z PKP Polskie Linie Kolejowe S. A. z siedzibą w Warszawie w sprawie infrastruktury 
drogowej planowanej do wybudowania/przebudowania w ramach projektu: „Poprawa 
przepustowości linii kolejowej nr 2 na odcinku Warszawa Wschodnia - Mińsk Mazowiecki -

Punkt 1. 
Otwarcie sesji 

Punkt 2. 
Sprawdzenie obecności 

Punkt 3. 
Uchwalenie porządku obrad sesji 
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Siedlce''. T e m a t był p r z e d y s k u t o w a n y n a K o m i s j i Budżetowej. P o przyjęciu z m i a n pozostałe 
p k t zostaną o d p o w i e d n i o p r z e n u m e r o w a n e 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia wniosku 
o zmianę proponowanego porządku obrad 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Za przyjęciem było 15 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
proponowanego porządku obrad ze zmianą 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Za przyjęciem było 15 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
Porządek obrad ze zmianą został przyjęty jednogłośnie. 

Przyjęty porządek obrad: 
1. O t w a r c i e s e s j i 
2. S p r a w d z e n i e obecności 
3. U c h w a l e n i e porządku o b r a d 
4. Przyjęcie protokołu z L X I s e s j i R a d y G m i n y 
5. S p r a w o z d a n i e z działalności Wójta 
6. S p r a w o z d a n i e z p r a c y R a d y G m i n y z a 2 0 2 3 r . 
7 . S p r a w o z d a n i e z p r a c y G m i n n e j K o m i s j i Rozwiązywania Problemów A l k o h o l o w y c h 
8. Uchwała w s p r a w i e z m i a n w budżecie G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i n a 2 0 2 4 r o k 
9. Uchwała w s p r a w i e z m i a n W i e l o l e t n i e j P r o g n o z y F i n a n s o w e j G m i n y Mińsk 

M a z o w i e c k i n a l a t a 2 0 2 4 - 2 0 3 2 
10. Uchwała w s p r a w i e określenia szczegółowych z a s a d , t r y b u p r z y z n a w a n i a i p o z b a w i a n i a 

o r a z rodzajów i wysokości nagród i wyróżnień z a osiągnięte w y n i k i s p o r t o w e 
11. Uchwała w s p r a w i e u c h w a l e n i a S t a t u t u G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i 
12. Uchwała w s p r a w i e u t w o r z e n i a ośrodka w s p a r c i a K l u b „Senior+" n a t e r e n i e G m i n y 

Mińsk M a z o w i e c k i 
13. Uchwała w s p r a w i e zajęcia s t a n o w i s k a dotyczącego p o d e j m o w a n i a działań p r a w n y c h 

w s p r a w i e z a l i c z e n i e d o k a t e g o r i i dróg g m i n n y c h w G m i n i e Mińsk M a z o w i e c k i dróg 
d o j a z d o w y c h S L - 0 3 , S L - 0 4 , S L - 0 5 , S L - 0 6 , S L - 0 7 , S L - 0 8 , S L - 0 9 , S P - 0 4 , S P - 0 5 , S P - 0 6 , 
S P - 0 7 , S P - 0 8 , S P - 0 9 w y b u d o w a n y c h w r a m a c h i n w e s t y c j i G D D K i A p o w i a t miński, 
g m . Mińsk M a z o w i e c k i - a u t o s t r a d a A 2 a u t o s t r a d o w a o b w o d n i c a Mińska 
M a z o w i e c k i e g o 

14. Uchwała w s p r a w i e zajęcia s t a n o w i s k a dotyczącego z a w a r c i a p r z e z Gminę Mińsk 
M a z o w i e c k i wstępnego p o r o z u m i e n i a z P K P P o l s k i e L i n i e K o l e j o w e S . A . z siedzibą 
w W a r s z a w i e w s p r a w i e i n f r a s t r u k t u r y d r o g o w e j p l a n o w a n e j d o w y b u d o w a n i a / 
p r z e b u d o w a n i a w r a m a c h p r o j e k t u : „Poprawa przepustowości l i n i i k o l e j o w e j n r 2 
n a o d c i n k u W a r s z a w a W s c h o d n i a - Mińsk M a z o w i e c k i - S i e d l c e " 
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15. Uchwała w s p r a w i e r o z p a t r z e n i a s k a r g i n a Wójta G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i 
z d n i a 1 8 s t y c z n i a 2 0 2 4 r . 

16. W o l n e w n i o s k i 
17. Zamknięcie o b r a d 

Punkt 4. 
Przyjęcie protokołu z L X I sesji Rady Gminy 

Przewodniczący Rady zapytał, c z y są u w a g i d o p r z e d s t a w i o n e g o protokołu — u w a g 
n i e zgłoszono. Przewodniczący, w o b e c b r a k u u w a g , uznał protokół z a przyjęty. 

Punkt 5. 
Sprawozdanie z działałności Wójta 

Wójt - przedstawił s p r a w o z d a n i e z e s w o j e j działalności i z p r a c y Urzędu G m i n y . 
Pytań n i e zgłoszono. 

Punkt 6. 
Sprawozdanie z pracy Rady Gminy za 2023 r. 

Radny Paweł Lipiński Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - przedstawił s p r a w o z d a n i e 
z p r a c y K o m i s j i R e w i z y j n e j w 2 0 2 3 r . 
Wójt - zgłosił literówkę dotyczącą n a z e w n i c t w a s t o s o w a n e g o w o d n i e s i e n i u d o G m i n n e g o 
Ośrodka P o m o c y Społecznej. 
Radny Sławomir Komuda Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji - przedstawił 
s p r a w o z d a n i e z p r a c y K o m i s j i Budżetu i I n w e s t y c j i w 2 0 2 3 r . 
Radna Ełżbieta Roguska Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kułtury i Sportu -
przedstawiła s p r a w o z d a n i e z p r a c y K o m i s j i Oświaty, K u l t u r y i S p o r t u w 2 0 2 3 r . 
Radna Edyta Głuchowska Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji -
przedstawiła s p r a w o z d a n i e z p r a c y K o m i s j i S k a r g , Wniosków i P e t y c j i w 2 0 2 3 r . 
Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił s p r a w o z d a n i e z p r a c y R a d y G m i n y w 2 0 2 3 r . 
N i e zgłoszono pytań d o powyższych sprawozdań. 

Punkt 7. 
Sprawozdanie z pracy Gminnej Komisji Rozwiązywania Probłemów Ałkohołowych 

Radny Paweł Lipiński Zastępca Przewodniczącej Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Probłemów Ałkohołowych - przedstawił s p r a w o z d a n i e z p r a c y G K R P A . 
Pytań n i e zgłoszono. 

Punkt 8. 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Mińsk Mazowiecki na 2023 rok 

Skarbnik Gminy - przedstawiła u z a s a d n i e n i e d o p r o j e k t u uchwały i zgłosiła a u t o p o p r a w k i . 
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Radny Maciej Gałązka - poprosił o i n f o r m a c j e dotyczące projektów oświetleniowych 
i zapytał z j a k i e g o p o w o d u t a k długo t r z e b a czekać n a u s u w a n i e a w a r i i oświetlenia -
Przewodniczący Rady poinformował, że o d p o w i e d z i w t e j s p r a w i e u d z i e l i Wicewójt 
przypominając, że t e m a t t e n był s z e r o k o o m a w i a n y n a k o m i s j a c h , więc r a d n i mają wiedzę 
w t e j s p r a w i e . W związku z t y m p r o s i o częściową odpowiedź, która d o t y c z y z m i a n 
w budżecie, a d o pozostałych s p r a w oświetleniowych powróci się w w o l n y c h w n i o s k a c h . 
Wicewójt - odnosząc się d o projektów oświetleniowych, które zostały p r z e n i e s i o n e 
z p o p r z e d n i e g o r o k u poinformował, że w y n i k a t o z t e g o , że część f i r m p r o j e k t o w y c h 
n i e wywiązała się w t e r m i n i e z e s w o i c h zadań. G m i n a wezwała t e firmy d o p r z e k a z a n i a 
projektów p o d r y g o r e m rozwiązania u m o w y z w i n y w y k o n a w c y i w y z n a c z o n o t e r m i n 
d o końca bieżącego t y g o d n i a . W związku z t y m w przyszłym t y g o d n i u będzie w i a d o m o , 
c z y będą p r o j e k t y , c z y t r z e b a będzie o d n o w a wyłaniać wykonawcę i projektować. 
Poinformował również, że G m i n a w 2 0 2 3 r . złożyła w n i o s e k o d o f i n a n s o w a n i e 
n a oświetlenie d o Urzędu Marszałkowskiego i o c z e k u j e m y n a r o z p a t r z e n i e . 
W s p r a w a c h różnych Wicewójt u d z i e l i o d p o w i e d z i n a p y t a n i a dotyczące bieżących s p r a w 
oświetleniowych. 
Sołtys Grabiny Ałeksander Sikorski - powiedział, że j e s t n o w y d o s t a w c a c a t e r i n g u 
w s z k o l e w H u c i e Mińskiej. C e n a j e s t n i e z n a c z n i e wyższa i w związku z t y m zapytał, 
c z y zostało t o uwzględnione w budżecie. Zapytał też, c z y p l a n o w a n a j e s t r e f u n d a c j a kosztów 
p r z e j a z d u d l a seniorów n a zajęcia, które będą odbywały się w k l u b i e s e n i o r a . 
Pani Skarbnik - w s p r a w i e c a t e r i n g u poinformowała, że w s z y s t k i e z m i a n y w budżecie 
dotyczące oświaty odbywają się n a p o d s t a w i e wniosków G m i n n e g o Zespołu Obsługi 
E k o n o m i c z n o - A d m i n i s t r a c y j n e j Szkół ( G Z O E A S z ) i d o t e j p o r y w n i o s e k w t y m z a k r e s i e 
n i e wpłynął, być może n a k o l e j n e j s e s j i będzie t a k a z m i a n a . W s p r a w i e k l u b u s e n i o r a 
zwiększane są d w i e p o z y c j e dotyczące z a k u p u materiałów i z a k u p u usług w k w o t a c h 
p o 4 0 t y s . zł, c z y l i r a z e m 8 0 t y s . zł. W r a m a c h wydatków n a usługi j e s t możliwe 
f i n a n s o w a n i e dowożenia seniorów n a zajęcia k l u b u , jeśli będzie t a k a d e c y z j a . 
Wójt - dodał, że każda szkoła g m i n n a m a p r z y p i s a n y budżet i księgowa G Z O E A S z r e a g u j e 
jeśli b r a k u j e środków i d o p i e r o wówczas t r a f i a t o n a radę. Jeśli c h o d z i o środki 
n a f u n k c j o n o w a n i e k l u b u s e n i o r a t o 8 0 t y s . zł p o w i n n o wystarczyć n a początek, n a t o m i a s t 
jeśli c h o d z i o szczegóły dotyczące d o w o z u seniorów t o są t o zupełnie i n n e k w e s t i e , 
które będą p o d n o s z o n e w t r a k c i e f u n k c j o n o w a n i a k l u b u . Powiedział również, że p l a n o w a n e 
j e s t pół e t a t u n a k i e r o w n i k a k l u b u i pół e t a t u n a p r a c o w n i k a k l u b u . 
Przewodniczący Rady - zapytał, c z y są j e s z c z e p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e 
zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały było 15 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 
Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Mińsk Mazowiecki na 2024 rok została 
p o d j ęta j ednogłośnie. 
Uchwała Nr LXIL589.2024 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Punkt 9. 
Uchwala w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mińsk Mazowiecki 

na lata 2024-2032 

Skarbnik Gminy - poinformowała, że j e s t t o d o s t o s o w a n i e z m i a n w budżecie 
d o W i e l o l e t n i e j P r o g n o z y F i n a n s o w e j . W p r o w a d z o n e z m i a n y n i e spowodowały z m i a n y 
h o r y z o n t u c z a s o w e g o W P F . 

Przewodniczący Rady - zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Za podjęciem uchwały było 14 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 
Uchwała w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mińsk Mazowiecki 
na łata 2024-2032 została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LXIL590.2024 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący R a d y G m i n y zarządził lOminutową przerwę. 
P o p r z e r w i e o b r a d y zostały w z n o w i o n e . 

Punkt 10. 
Uchwała w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania 

oraz rodzajów i wysokości nagród i wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe 

Sekretarz Gminy - przypomniała, że uchwała w t e j s p r a w i e była p o d e j m o w a n a n a o s t a t n i e j 
s e s j i , a l e nadzór p r a w n y W o j e w o d y zgłosił u w a g i dotyczące n a z e w n i c t w a . W u c h w a l e n i e 
p o w i n n o mówić się o z a w o d n i k a c h t y l k o o o s o b i e realizującej aktywność sportową. 
Wykreślono też wymóg dotyczący p o s i a d a n i a l i c e n c j i z a w o d n i c z e j . P o z a t y m cały s e n s 
uchwały p o z o s t a j e b e z z m i a n . 

Przewodniczący Rady - zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały było 15 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 
Uchwała w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania 
oraz rodzajów i wysokości nagród i wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe została 
p o d j ęta j ednogłośnie. 
Uchwała Nr LXII.591.2024 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Punkt 11. 
Uchwała w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Mińsk Mazowiecki 

Radny Jarosław Krupski Przewodniczący Komisji Statutowej - przedstawił 
s p r a w o z d a n i e z p r a c y K o m i s j i . C e l e m K o m i s j i było d o s t o s o w a n i e s t a t u t u g m i n y i statutów 
sołectw d o a k t u a l n y c h p o t r z e b i przepisów p r a w a . P r a c a przebiegała w t a k i sposób, 
że n a j p i e r w p r z e a n a l i z o w a n o d o t y c h c z a s o w y s t a t u t i z i d e n t y f i k o w a n o o b s z a r y wymagające 
a k t u a l i z a c j i w związku z e z m i a n a m i społecznymi i p r a w n o - a d m i n i s t r a c y j n y m i . 
U w a g i d o s t a t u t u zgłaszali również r a d n i . K o m i s j a p o d c z a s sześciu posiedzeń o r a z s z e r e g u 
d y s k u s j i i k o n s u l t a c j i opracowała p r o j e k t n o w e g o s t a t u t u g m i n y . Odstąpiono o d z m i a n 
w s t a t u t a c h sołectw p r z e d e w s z y s t k i m d l a t e g o , że n i e było większego z a i n t e r e s o w a n i a osób 
n a j b a r d z i e j z a i n t e r e s o w a n y c h , c z y l i sołtysów. Następnie Przewodniczący K o m i s j i 
przedstawił główne z m i a n y , które zostały w p r o w a d z o n e d o s t a t u t u g m i n y . R a d n y K r u p s k i 
wyraził opinię, że p r z e d s t a w i o n y p r o j e k t n o w e g o s t a t u t u g m i n y uwzględnia a k t u a l n e 
p o t r z e b y społeczności l o k a l n e j w r a m a c h obowiązującego p r a w a , zgodność z p r z e p i s a m i o r a z 
s t a n o w i solidną podstawę d o d a l s z e g o r o z w o j u g m i n y . W związku z t y m zarekomendował 
podjęcie s t a t u t u w p r z e d s t a w i o n e j f o r m i e i podziękował w s z y s t k i m o s o b o m biorących udział 
w p r a c a c h k o m i s j i z a i c h zaangażowanie. 
Przewodniczący Rady - podziękował r a d n e m u Jarosławowi K r u p s k i e m u z a b a r d z o 
p r o f e s j o n a l n e p r o w a d z e n i e p r a c k o m i s j i i członkom z a merytoryczną pracę. Podziękował też 
z a uwzględnienie większości p o p r a w e k d o s t a t u t u , które zgłosił i wyraził p r z e k o n a n i e , 
że p o t e j k a d e n c j i s t a t u t j e s t w l e p s z y m kształcie niż zastała g o t a r a d a . Przewodniczący 
m a n a d z i e j e , że t e p r z e p i s y pozwolą n o w e j r a d z i e i całej społeczności j e s z c z e l e p i e j 
funkcjonować. Przewodniczący zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e 
zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały było 15 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 

Uchwała w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Mińsk Mazowiecki została podjęta 
jednogłośnie. 
Uchwała Nr LXII.592.2024 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 12. 
Uchwała w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klub „SeniorH-" 

na terenie Gminy Mińsk Mazowiecki 

Przewodniczący Rady - powiedział, że w g m i n i e p o d kątem p o l i t y k i s e n i o r a l n e j z a c z y n a 
dziać się dużo d o b r e g o . G m i n a przystąpiła d o p r o g r a m u ogólnopolskiej k a r t y s e n i o r a . 
J e s t duże z a i n t e r e s o w a n i e i dzięki wspólnej p r a c y w s z y s t k o z m i e r z a d o o t w a r c i a k l u b u 
s e n i o r a . Przypomniał również, że n a początku k a d e n c j i r a z e m z radną Edytą Głuchowską 
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i r a d n y m Sławomirem Komudą był w g m i n i e S i e n n i c a , żeby zobaczyć j a k wyglądało 
s t w o r z e n i e t a m k l u b u s e n i o r a , który został b a r d z o p o z y t y w n i e o d e b r a n y i prężnie działa. 
Podziękował też r a d n y m i Wójtowi z a z i e l o n e światło d l a u t w o r z e n i a k l u b u w n a s z e j g m i n i e . 
Powiedział też, że n a p e w n o p o d c z a s p r a c w k o m i s j a c h będzie dyskutowało się o szczegółach 
dotyczących f u n k c j o n o w a n i a i p r z y j m o w a n i a członków. Przewodniczący r e k o m e n d u j e 
podjęcie p r z e d s t a w i o n e g o p r o j e k t u uchwały. 
Radny Jarosław Krupski - powiedział, że u t w o r z e n i e k l u b u s e n i o r a t o n a p e w n o b a r d z o 
ważna i n i c j a t y w a , ponieważ s e n i o r z y t o ważna część n a s z e g o społeczeństwa, która m a d o 
z a o f e r o w a n i a p r z e d e w s z y s t k i m b a r d z o b o g a t e doświadczenie życiowe. R a d n y brał udział 
w i n a u g u r a c j i , która odbyła się w O S P Stojadła i brało w n i e j udział b a r d z o w i e l u seniorów. 
P r z y t e j o k a z j i r a d n y K r u p s k i ponowił swój a p e l , a b y r a d n i podjęli k o l e j n y k r o k 
umożliwiający d o t a r c i e d o k l u b u s e n i o r a w s z y s t k i m z a i n t e r e s o w a n y m . K l u c z o w y m 
e l e m e n t e m t e g o p r o c e s u j e s t podjęcie d e c y z j i o u r u c h o m i e n i u k o m u n i k a c j i g m i n n e j . 
R a d n y K r u p s k i dodał, że t e m a t t e n rozpoczął n a początku k a d e n c j i n a p o s i e d z e n i u K o m i s j i 
Budżetowej, a l e o b e c n a r a d a w większości, z różnych p r z y c z y n , n i e była z a przystąpieniem 
d o t y c h p r a c . Minęło j e d n a k 5 l a t i jeśli c h c e m y się b a r d z i e j rozwijać t o j e s t t o k o l e j n y k r o k , 
który n a s c z e k a . N i e p o w i n n o się czekać z komunikacją d o rozpoczęcia działalności p r z e z 
k l u b s e n i o r a , b o w i a d o m y m j e s t , że k o m u n i k a c j a n i e z o s t a n i e u r u c h o m i o n a n a t y c h m i a s t -
Przewodniczący Rady przypomniał, że o m a w i a n y j e s t t e r a z p k t dotyczący k l u b u s e n i o r p l u s 
i n a p e w n o k w e s t i a t r a n s p o r t u d o t e g o ośrodka j e s t b a r d z o i s t o t n a , a l e p r o s i , żeby dyskutować 
0 s a m y m u r u c h o m i e n i u k l u b u , n a t o m i a s t s p r a w y d o w o z u pozostawić n a w o l n e w n i o s k i . 
P r z e d s t a w i o n y p r o j e k t uchwały t o uchwała i n t e n c y j n a w s p r a w i e u t w o r z e n i a k l u b u s e n i o r a 
1 p o w i n n o się n a t y m skupić, n a t o m i a s t komunikację można będzie poruszyć w w o l n y c h 
w n i o s k a c h . Radny Krupski podsumował, że b a r d z o d o b r z e , że przystępuje się d o uchwały 
i n t e n c y j n e j , n a t o m i a s t n i e należy zapominać, że j e s t t o powiązane z i n n y m i k r o k a m i , 
które n a s z a g m i n a p o w i n n a wykonać. 
Sołtys Grabmy Ałeksander Sikorski - w i m i e n i u mieszkańców, których r e p r e z e n t u j e 
podziękował z a inicjatywę dotyczącą u t w o r z e n i a k l u b u s e n i o r a i inicjatywę k a r t y s e n i o r a , 
b o będzie t o j a k b y uwieńczenie całokształtu działalności osób s t a r s z y c h . Poprosił też, żeby 
r a d a g m i n y i urząd n i e spoczęli n a l a u r a c h w związku z u t w o r z e n i e m k l u b u s e n i o r a 
i w p r o w a d z e n i e m k a r t y s e n i o r a , ponieważ osób potrzebujących w s p a r c i a j e s t s p o r o 
i są l u d z i e n a t e r e n i e g m i n y , którzy są w y k l u c z e n i społecznie, k o m u n i k a c y j n i e , k u l t u r a l n i e . 
K o n t a k t z i n n y m człowiekiem d l a t a k i c h osób j e s t b a r d z o ważny. Sołtys rozmawiał 
z o s o b a m i s t a r s z y m i o t y m c o c h c i e l i b y uzyskać o d osób a k t y w n y c h i j e s t t y m p r z y b i t y , 
w związku z t y m c i e s z y się z t e j i n i c j a t y w y , a l e j e s t t o d o p i e r o c z u b e k góry l o d o w e j . 
Przewodniczący Rady - zapytał, c z y są j e s z c z e p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e 
zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały było 15 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 
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Uchwała w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Kłub „Senior+" na terenie Gminy 
Mińsk Mazowiecki została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LXII.593.2024 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 13. 
Uchwała w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego podejmowania działań prawnych 

w sprawie załiczenie do kategorii dróg gminnych w Gminie Mińsk Mazowiecki 
dróg dojazdowych SL-03, SL-04, SL-05, SL-06, SL-07, SL-08, SL-09,SP-04, SP-05, 

SP-06, SP-07, SP-08, SP-09 wybudowanych w ramach inwestycji GDDKiA 
powiat miński, gm. Mińsk Mazowiecki - autostrada A2 autostradowa obwodnica 

Mińska Mazowieckiego 

Wicewójt - powiedział, że t e m a t był d y s k u t o w a n y n a K o m i s j i Budżetu i I n w e s t y c j i i p r o j e k t 
uchwały j e s t e f e k t e m t e j d y s k u s j i . G D D K i A zwróciła się d o G m i n y w s p r a w i e u t r z y m y w a n i a 
dróg s e r w i s o w y c h w y b u d o w a n y c h p r z y o b w o d n i c y . G D D K i A argumentowała, że t e d r o g i n i e 
mają c h a r a k t e r u a u t o s t r a d y , są towarzyszące a u t o s t r a d z i e , a l e mają c h a r a k t e r l o k a l n y , 
n a t o m i a s t G m i n a podnosiła, że a b y zaliczyć d r o g i d o k a t e g o r i i dróg g m i n n y c h p o t r z e b n a j e s t 
własność g r u n t u l u b i n n y d o k u m e n t stwierdzający zarządzanie g r u n t e m . O b e c n i e w księgach 
w i e c z y s t y c h j e s t z a p i s , że g r u n t y , n a których są t e d r o g i n a z y w a n e p r z e z G D D K i A l o k a l n y m i 
są własnością S k a r b u Państwa, a i c h zarządcą j e s t G D D K i A . M i n i s t e r I n f r a s t r u k t u r y wykazał, 
że dopóki n i e będzie p o r o z u m i e n i e , n a m o c y którego d r o g i przechodzą n a własność g m i n y 
t o o d p o w i e d z i a l n y m z a n i e j e s t G D D K i A . K o m i s j a Budżetowa stwierdziła, że n i e j e s t 
z a s a d n e , żeby G m i n a ponosiła dość duże k o s z t y u t r z y m a n i a długich odcinków dróg, 
które towarzyszą a u t o s t r a d z i e . W związku z t y m , że było t o s t a n o w i s k o K o m i s j i t e r a z c h c e 
się, żeby t e n głos był m o c n i e j s z y i z a p r o p o n o w a n o p r o j e k t uchwały w t e j s p r a w i e , który j e s t 
z g o d n y z e s t a n o w i s k i e m K o m i s j i . 
Sekretarz Gminy - zgłosiła poprawkę redakcyjną dotyczącą wykreślenia z a p i s u 
odnoszącego się d o p u b l i k a c j i uchwały w D z i e n n i k u Urzędowym Województwa 
M a z o w i e c k i e g o , ponieważ s t a n o w i s k o n i e j e s t p r a w e m m i e j s c o w y m . 
Przewodniczący Rady - zgłosił poprawkę literową d o p r o j e k t u uchwały i zapytał, 
c z y są j e s z c z e u w a g i d o p r o j e k t u uchwały - u w a g n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 
z autopoprawkami 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Za podjęciem uchwały było 14 radnych, nikt nie był przeciw, od głosu wstrzymał się 
1 radny. 

Uchwała w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego podejmowania działań prawnych 
w sprawie załiczenie do kategorii dróg gminnych w Gminie Mińsk Mazowiecki dróg 
dojazdowych SL-03, SL-04, SL-05, SL-06, SL-07, SL-08, SL-09,SP-04, SP-05, SP-06, 
SP-07, SP-08, SP-09 wybudowanych w ramach inwestycji GDDKiA powiat miński. 
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gm. Mińsk Mazowiecki - autostrada A2 autostradowa obwodnica Mińska 
Mazowieckiego została podjęta. 
Uchwała Nr LXIL594.2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 14. 
Uchwała w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego zawarcia przez 

Gminę Mińsk Mazowiecki wstępnego porozumienia z PKP Połskie Linie Kołejowe S.A. 
z siedzibą w Warszawie w sprawie infrastruktury drogowej płanowanej 

do wybudowania / przebudowania w ramach projektu: 
„Poprawa przepustowości łinii kołejowej nr 2 na odcinku Warszawa Wschodnia -

Mińsk Mazowiecki ~ Siedłce" 

Wicewójt - poinformował, że t e m a t był k i l k u k r o t n i e p o d e j m o w a n y n a k o m i s j a c h i s p o t y k a n o 
się z p r z e d s t a w i c i e l a m i P K P zajmującymi się p r o j e k t o w a n i e m r o z b u d o w y l i n i i k o l e j o w y c h 
n a o d c i n k u W a r s z a w a - S i e d l c e i częściowo n a l i n i i P i l a w a - Tłuszcz. W s k a z y w a n o G m i n i e 
o d c i n k i dróg, które w r a m a c h i n w e s t y c j i mają być z a j m o w a n e i będą podlegać z m i a n o m , 
b o n a t y c h o d c i n k a c h P K P wybudowałoby n o w e n a w i e r z c h n i e . D o p r z e p r o w a d z e n i a t a k i c h 
i n w e s t y c j i P K P o c z e k u j e p r z e k a z a n i a własności i d e c y z j a w t e j k w e s t i i należy d o R a d y 
G m i n y . P o d c z a s d y s k u s j i ujawniły się p e w n e o c z e k i w a n i a R a d y w s t o s u n k u d o projektów 
p r z e d s t a w i o n y c h p r z e z P K P i z a a k c e n t o w a n o p r z e d e w s z y s t k i m d w i e b a r d z o ważne s p r a w y 
d l a G m i n y , t j . b u d o w a p r z y s t a n k u k o l e j o w e g o w Stojadłach i m o d e r n i z a c j a całego o d c i n k a 
u l . Południowej w Stojadłach, która będzie łączyła się z ulicą miejską tworząc n o w e 
połączenie k o m u n i k a c y j n e z M i a s t e m . W p r z e d s t a w i o n y m p r o j e k c i e uchwały w s k a z a n o 
t e i n w e s t y c j e j a k o warunkujące zgodę n a p o d p i s a n i e wstępnego p o r o z u m i e n i a z P K P P o l s k i e 
L i n i e K o l e j o w e S . A. Wicewójt zgłosił również poprawkę dotyczącą wykreślenia z treści 
p r o j e k t u uchwały i n f o r m a c j i o t y m , że p o d l e g a o n a p u b l i k a c j i w D z i e n n i k u Urzędowym 
Województwa M a z o w i e c k i e g o , ponieważ s t a n o w i s k o n i e j e s t p r a w e m m i e j s c o w y m . 
Przewodniczący Rady - zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Za podjęciem uchwały było 15 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 

Uchwała w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego zawarcia przez Gminę Mińsk 
Mazowiecki wstępnego porozumienia z PKP Połskie Linie Kołejowe S.A. z siedzibą 
w Warszawie w sprawie infrastruktury drogowej płanowanej do wybudowania/ 
przebudowania w ramach projektu: „Poprawa przepustowości łinii kołejowej nr 2 
na odcinku Warszawa Wschodnia - Mińsk Mazowiecki - Siedłce" została podjęta 
jednogłośnie. 
Uchwała Nr LXII.595.2024 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

s t r . 1 0 / 1 6 

http://LXII.595.2024


Punkt 15. 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Mińsk Mazowiecki 

z dnia 18 stycznia 2024 r. 

Radny Jakub Samborski Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji -
poinformował o p r z e d m i o c i e s k a r g i i przedstawił opinię K o m i s j i w s p r a w i e s k a r g i . S k a r g a 
d o t y c z y n i e o z n a k o w a n i a p a r k i n g u i d o j a z d u d o p a r k i n g u p r z y s z k o l e p o d s t a w o w e j 
w S t a r e j Niedziałce. 
K o m i s j a zajęła s t a n o w i s k o rekomendujące u z n a n i e s k a r g i z a bezzasadną. 
Skarżący - odnosząc się d o w y p o w i e d z i Wiceprzewodniczącego K o m i s j i w z a k r e s i e 
s t w i e r d z e n i a , że w o r z e c z n i c t w i e głównym n u r t e m j e s t t o , że w p r z e d s t a w i o n e j s p r a w i e 
m a z a s t o s o w a n i e p r a w o o r u c h u d r o g o w y m powiedział, że a b s o l u t n i e t a k n i e j e s t . D o w o d e m 
n a t o j e s t t o , że o b e c n i e p r a k t y c z n i e w s z y s t k i e p a r k i n g i p r z e d dużymi c e n t r a m i h a n d l o w y m i 
zostały o z n a k o w a n e w sposób właściwy i d o p i e r o wówczas p o l i c j a m a p r a w o interweniować. 
T o s a m o d o t y c z y terenów p r z e d szkołami, które n i e są d r o g a m i p u b l i c z n y m i . Przykład szkoły 
w S t a r e j Niedziałce n i e j e s t j e d y n y i można t a m s o b i e robić n a w e t wyścigi i P o l i c j a n i e może 
interweniować. Skarżący dodał, że n a r a z i e oczywiście t o się n i e wydarzyło, a l e jeśli się 
w y d a r z y t o władze g m i n y będą ponosić odpowiedzialność z a e w e n t u a l n e nieszczęścia, 
a P o l i c j a n i e będzie mogła n i c zrobić. J e d y n y p r z e p i s , który obowiązuje n a t y c h t e r e n a c h 
d o t y c z y bezpośredniego zagrożenia z d r o w i a i życia, więc jeśli n i e będzie n a t a k i c h t e r e n a c h 
n i k o g o p o z a kierowcą, który będzie t a m robił rożne r z e c z y t o P o l i c j a n i e będzie mogła n i c 
m u zrobić, ponieważ bezpośrednio n i e naraża z d r o w i a i życia, ponieważ n i k t t a m n i e 
przebywał. Skarżący dodał, że s t a n o w i s k o Wiceprzewodniczącego K o m i s j i j e s t b z d u r n e . 
Przewodniczący Rady - zapytał, c z y ktoś c h c e zabrać głos - pytań n i e zgłoszono. 
P r o j e k t uchwały zakłada u z n a n i e s k a r g i z a bezzasadną. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały było 12 radnych, przeciw był 1 radny, od głosu wstrzymało się 
2 radnych. 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Mińsk Mazowiecki 
z dnia 18 stycznia 2024 r. została podjęta 
Uchwała Nr LXII.596.2024 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 16. 
Wołne wnioski 

Radny Jarosław Krupski - odnosząc się d o s k a r g i n a Wójta o m a w i a n e j w p o p r z e d n i m p k t 
o b r a d poinformował, że przeczytał właśnie, że w województwie dolnośląskim n a p a r k i n g u 
p r z e d szkołą została potrącona S l e t n i a d z i e w c z y n k a p r z e z samochód, którym kierowała 
n a u c z y c i e l k a . Przechodząc d o k o l e j n e g o t e m a t u powiedział, że d l a w i e l u seniorów mobilność 
j e s t w y z w a n i e m i n i e w s z y s c y będą w s t a n i e s a m o d z i e l n i e dojechać d o k l u b u s e n i o r a . 
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D l a t e g o i s t o t n e j e s t , żeby g m i n a zapewniła środek t r a n s p o r t u i c i e s z y g o , że Urząd G m i n y 
będzie się zastanawiał j a k zapewnić d o j a z d s e n i o r o m . N a p e w n o d o b r z e b y było g d y b y 
podjęto inicjatywę w c e l u z b a d a n i a p o t r z e b t r a n s p o r t o w y c h , a b y rozsądnie wydatkować 
środki z budżetu g m i n y . Być może t a k i a u d y t p o t w i e r d z i zasadność, ponieważ z rozmów 
z mieszkańcami w różnym w i e k u w y n i k a , że z a p o t r z e b o w a n i e n a u r u c h o m i e n i e k o m u n i k a c j i 
p u b l i c z n e j w z r a s t a . J e s t t o i n w e s t y c j a n i e t y l k o w d o b r o s t a n seniorów, a l e i w harmonię 
i jedność wspólnoty, a b y w s z y s c y m i e l i możliwość dostać się d o ośrodków determinujących 
życie mieszkańców n a s z e j g m i n y . R a d n y w i e r z y , że g m i n a kierując się troską o w s z y s t k i c h 
s w o i c h mieszkańców p o d e j m i e właściwe k r o k i w c e l u s t w o r z e n i a p r z y j a z n e g o środowiska 
d l a k l u b u s e n i o r a i z a i n i c j u j e działania mające n a c e l u ułatwienie dostępu d o n i e g o p o p r z e z 
skuteczną komunikację gminną i zachęcił w s z y s t k i c h d o w s p a r c i a t e g o a p e l u . 
Wicewójt - odpowiadając n a p y t a n i e r a d n e g o Gałązki, z a d a n e p o d c z a s o m a w i a n i a z m i a n 
w budżecie, w z a k r e s i e bieżącej k o n s e r w a c j i oświetlenia d r o g o w e g o powiedział, że f i r m a 
obsługująca gminę w zeszłym r o k u miała t r u d n y o k r e s i zalegała z u s u w a n i e m a w a r i i . 
G m i n a wprowadziła r y g o r y s t y c z n e , s z y b k i e n a l i c z a n i e k a r u m o w n y c h i w o s t a t n i m miesiącu 
firma n i c n i e zarobiła n a s w o i c h p r a c a c h . T e o r e t y c z n i e p o w i n n o t o motywować firmę 
d o l e p s z e g o działania, b o n i e m a sygnałów, żeby firma chciała zrezygnować z p r a c , 
j e s t wręcz p r z e c i w n i e , b o zainwestowała w n o w y podnośnik. G m i n a n i e j e s t z a d o w o l o n a 
z p r a c w związku z sygnałami, które napływają i dotyczą p o w t a r z a n i a się u s t e r e k 
p o n a p r a w i e . W związku z tą sytuacją w niedługim c z a s i e z o s t a n i e podjęta d e c y z j a 
c o d o d a l s z e j współpracy z t y m wykonawcą. 
Sołtys Grębiszewa Władysław Cełiński - w s p r a w i e i n w e s t y c j i k o l e j o w e j i p r z y s t a n k u 
w Stojadłach powiedział, że r a d n y z G r z e b o w i l k u wnosił o p r z y s t a n e k k o l e j o w y 
w G r z e b o w i l k u i należy patrzeć przyszłościowo i również napisać o p r z y s t a n e k pomiędzy 
M a l i s z e w e m i Chochołem a l b o pomiędzy Chochołem i Kędzierakiem, b o o d r a z u o d b l o k u j e 
się d o j a z d i p r z y m o d e m i z a c j i może u d a się t o zrealizować. W s p r a w i e a w a r i i oświetleniowej 
powiedział, że n i e j e s t t o t y l k o w i n a konserwatorów, a l e j e s t też k w e s t i a s t a r y c h l i n i i 
e l e k t r y c z n y c h , które p o w i n n a naprawić e l e k t r o w n i a . Wyraził też n e g a t y w n e o p i n i e n a t e m a t 
f u n k c j o n o w a n i a Zakładu E n e r g e t y c z n e g o . 
Wójt - w s p r a w i e i n w e s t y c j i k o l e j o w y c h powiedział, że o m a w i a n a uchwała dotyczyła 
i n w e s t y c j i n a i n n e j l i n i i , n a t o m i a s t l i n i a Pilawa-Tłuszcz t o j e s t i n n e o p r a c o w a n i e i b i e r z e się 
p o d uwagę p r z y s t a n e k w G r z e b o w i l k u , a l e n i e j e s t t o u z g a d n i a n e z naszą Gminą. 
Wicewójt - dodał, że 2 1 l u t e g o odbędzie się d y s k u s j a p u b l i c z n a w Urzędzie G m i n y 
w S i e n n i c y w s p r a w i e l i n i i k o l e j o w e j P i l a w a - Kruszę i będzie możliwość podyskutować 
o t e j s p r a w i e . 
Sołtys Grabiny Ałeksander Sikorski - poinformował o a n k i e c i e s k i e r o w a n e j 
d o mieszkańców południowo-centralnej części g m i n y , która d o t y c z y z a p o t r z e b o w a n i a 
n a komunikację gminną. Przypomniał też, że 3 0 c z e r w c a 2 0 1 8 r . działalność zakończyło 
przedsiębiorstwo P K S Mińsk M a z o w i e c k i , które obsługiwało komunikację w n a s z y m 
r e g i o n i e . O d t e g o c z a s u w i e l e miejscowości straciło możliwość k o r z y s t a n i a z j a k i e j k o l w i e k 
k o m u n i k a c j i p u b l i c z n e j , c z y t o k o m e r c y j n e j , c z y z o r g a n i z o w a n e j . W 2 0 1 9 r . u r u c h o m i o n o 
n a szeroką skalę a u t o b u s y s z k o l n e i d o b r z e t o f u n k c j o n u j e , mieszkańcy są z a d o w o l e n i , 
b o dzięki d e c y z j i Wójta z t y c h autobusów m o g l i też korzystać mieszkańcy. 
Sołtys dodał, że w a n k i e t a c h , w związku z sugestią Urzędu G m i n y , dość szczegółowo 
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s p r a w d z a się p o t r z e b y mieszkańców, a b y p o d c z a s d y s k u s j i była p o d s t a w a d o s t w o r z e n i a 
s i a t k i połączeń. Powiedział również, że pojawiły się głosy, że a n k i e t a d o t y c z y t y l k o w y c i n k a 
g m i n y i odnosząc się d o t e g o powiedział, że j e s t t o a n k i e t a społeczna, która została 
z o r g a n i z o w a n a p r z e z sołtysów i mieszkańców. Było t o też r o b i o n e 4 l a t a t e m u i z a p e w n e 
z a 4 l a t a również się t o z r o b i , żeby sprawdzić, c z y f o r m a rozwiązania p r o b l e m u 
k o m u n i k a c y j n e g o j e s t właściwa, c z y n i e . Powiedział też, że mieszkańcy chcą więcej niż 
a u t o b u s y s z k o l n e i wstępna a n a l i z a materiałów w s k a z u j e , że przeważająca l i c z b a głosów j e s t 
z a komunikacją i n i e c h o d z i t y l k o o a u t o b u s y s z k o l n e , b o większość wypowiadających się 
c h c e k o m u n i k a c j i g m i n n e j . Dokładna a n a l i z a z o s t a n i e p r z e d s t a w i o n a w ciągu miesiąca, 
ponieważ p o t r z e b a n a t o c z a s u . Sołtys m a nadzieję, że t e n głos z o s t a n i e usłyszany w g m i n i e 
i w r a d z i e i z a p r a s z a 8 m a r c a o g o d z . 1 8 : 0 0 d o Szkoły P o d s t a w o w e j w H u c i e Mińskiej 
n a s p o t k a n i e dotyczące k o m u n i k a c j i , p o d c z a s którego p r z e d s t a w i o n e zostaną w y n i k i a n k i e t y 
i e w e n t u a l n e pomysły i p r o j e k t y . Sołtys zaprosił n a s p o t k a n i e w s z y s t k i c h mieszkańców, 
p . Wójta, r a d n y c h , sołtysów i z a i n t e r e s o w a n y c h t e m a t e m . 
Radny Maciej Gałązka - w s p r a w i e oświetlenia g m i n n e g o powiedział, że z g o d n i e z umową 
w y k o n a w c a m a 7 2 g o d z i n y n a usunięcie a w a r i i , a l e t r w a t o dłużej. Władza w G m i n i e 
m a d o b r e s e r c e i j e s z c z e przedłuża t e n c z a s , b o może firma n a p r a w i , d o k u p i sprzęt i t d . , 
n a t o m i a s t w t e r e n i e j e s t i r y t a c j a . N a p r a w y są p r o w a d z o n e o p i e s z a l e i t o wójtowie podpisują 
u m o w y , więc t r z e b a wymagać i c h p r z e s t r z e g a n i a . B a r d z o d o b r z e że k a r y są n a l i c z a n e , 
a l e może t r z e b a j e s z c z e docisnąć. Zapytał też o drogę pomiędzy u l . L a n g i e w i c z a 
i u l . Mazowiecką, n a którą B u r m i s t r z przekazał G m i n i e 3 0 t y s . zł. G m i n a ogłosiła p r z e t a r g 
n a p r o j e k t t e j d r o g i , a l e n i e s t e t y w y k o n a w c a n i e wywiązał się i s p r a w a ucichła. J e s t t o d r o g a 
g m i n n a , a mieszkańcy są z m i a s t a , j e d n a k d r o g a j e s t w b a r d z o złym s t a n i e . R a d n y zapytał, 
c z y Wójt p o d e j m i e j e s z c z e jakieś działania w t e j s p r a w i e , b o pieniądze wróciły d o M i a s t a . 
Z i n f o r m a c j i j a k i e p o s i a d a o d mieszkańców w y n i k a , że B u r m i s t r z j e s t z a i n t e r e s o w a n y 
współpracą. Powiedział też, że jeśli c h o d z i o p o w i a t o w y związek t r a n s p o r t u t o j e s t słomiany 
d o m , n a t o m i a s t o n i chcą zmierzyć się z t y m t e m a t e m w t e r e n i e , między ludźmi, żeby 
sprawdzić c z y naprawdę t a k a p o t r z e b a j e s t i zobligować przyszłą radę g m i n y i radę m i a s t a 
c o d o k i e r u n k u . R a d n y Gałązka również zaprosił n a s p o t k a n i e dotyczące k o m u n i k a c j i , 
które odbędzie się 8 m a r c a . 
Wójt - powiedział, że n a p e w n o jeśli m u z d r o w i e i c z a s pozwolą t o będzie n a t y m s p o t k a n i u 
i chętnie p o r o z m a w i a . Odnosząc się d o a n k i e t y zwrócił uwagę n a sposób z a d a w a n i a pytań, 
b o jeśli z a p y t a m y , c z y ktoś coś c h c e t o u z y s k a m y odpowiedź, że t a k , n a t o m i a s t może w a r t o 
byłoby zapytać o z a d e k l a r o w a n i e się w s p r a w i e z a k u p u b i l e t u miesięcznego, b o wówczas 
byłoby r o z e z n a n i e , c o d o chętnych n a d a n y m o b s z a r z e . P y t a n i e m j e s t również finansowanie 
k o m u n i k a c j i , jeśli miałaby być bezpłatna. W s p r a w i e łącznika pomiędzy u l . L a n g i e w i c z a 
i drogą wojewódzką powiedział, że był p r o b l e m z p r o j e k t a n t e m , a l e s p r a w a j e s t o t w a r t a . 
Sprostował również, że t e n t e r e n działki leśnej, który s t a n o w i d o j a z d d o p o s e s j i l u d z i 
mieszkających w mieście, f o r m a l n i e n i e j e s t drogą. J e s t t o t e r e n wyjeżdżony 
o d kilkudziesięciu l a t i j e s t t o s y t u a c j a p o d o b n a d o u l . Żwirowej. T e m a t j e s t z n a n y o d k i l k u 
l a t i d y s k u t o w a n o o t y m n a którejś k o m i s j i . Wójt myślał, że będzie p o z w o l e n i e n a budowę 
i w y k u p g r u n t u o d D y r e k c j i Lasów Państwowych, a l e n i c n i e s t o i n a p r z e s z k o d z i e , żeby 
ponowić próbę. 
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Radny Andrzej Jaworski - poprosił o przybliżenie szczegółów dotyczących b u d o w y 
k a n a l i z a c j i w południowej części g m i n y i n a j a k i m e t a p i e są t e p r a c e . 
Zastępca Wójta - powiedział, że tytuł t e j i n w e s t y c j i wiązał się z u b i e g a n i e m się o środki 
z P o l s k i e g o Ładu. W t y m r o k u , jeśli c h o d z i o część południową, w y b u d o w a n o d w a dojścia 
d o m i a s t a . O d s t r o n y Kędzieraku p o p r z e z drogę powiatową d o P o d r u d z i a wzdłuż u l . 
W i l l o w e j i u l . O s i e d l o w e j w Z a m i e n i u z a drogę krajową. W t y m p r o j e k c i e m a być 
r e a l i z o w a n y d a l s z y ciąg w Z a m i e n i u d o Kościoła i d a l e j d o skrzyżowania z u l . Leśną w 
M a l i s z e w i e i w o k o l i c e r o w u przecinającego u l . Wspólną w M a l i s z e w i e . Jeśli c h o d z i o część 
centralną t o w 2 0 2 3 r . w y b u d o w a n o k o l e k t o r biegnący w o k o l i c a c h m o s t u n a r z e c e S r e b r n e j 
w pobliżu n a j s t a r s z e j s o s n y w P o l s c e , weszło się w zabudowę G l i n i a k a d o t z w . w y g o n u 
w pobliżu m o s t u w Cielechowiźnie, g d z i e z n a j d u j e się główna p r z e p o m p o w n i a . 
T e r a z o d skrzyżowania w pobliżu s k l e p u spożywczego w G l i n i a k u będzie szło się drogą 
prowadzącą d o szkoły w H u c i e Mińskiej. P o dojściu d o r o z w i d l e n i a dróg w pobliżu b o i s k a 
o r l i k w e j d z i e się w u l . Leśną, którą d o j d z i e się d o d r o g i wojewódzkiej i d a l e j 
w u l . Wczasową w H u c i e Mińskiej, a p o t e m d o p i e r w s z y c h zabudowań w M a r i a n c e i p o p r z e z 
Mariankę p o minięciu szkoły d o j d z i e się d o skrzyżowania z u l . Miodową, a następnie skręci 
się w stronę m o s t u n a u l . M i o d o w e j . Będzie t a m k o l e j n a p r z e p o m p o w n i a i j e s t t o k o n i e c t e g o 
p r o j e k t u . 
Uczestnik sesji - zaproponował Wójtowi k o r e p e t y c j e w s p r a w i e k o m u n i k a c j i w p o w i e c i e 
wołomińskim, ponieważ t a m , w małych g m i n a c h t a k i c h j a k n p . Strachówka j e s t o d k i l k u l a t 
d a r m o w a , bezpłatna k o m u n i k a c j a b u s a m i i są n a t o pieniądze budżetowe, więc n i e j e s t 
t o f i n a n s o w a n e t y l k o p r z e z p o w i a t i gminę a l e i p r z e z budżet państwa. Ponowił również d w a 
p y t a n i a z p o p r z e d n i e j s e s j i , n a które Wójt n i e udzielił o d p o w i e d z i t j . s p r a w a n i e o f i c j a l n e g o 
o b i e g u dokumentów w Urzędzie G m i n y i n i e z r e a l i z o w a n i e wyroków Sądu 
A d m i n i s t r a c y j n e g o w s p r a w a c h , które Wójt przegrał. 
Wójt - odpowiedział, że t a k i e p r o w o k a c y j n e p y t a n i a powodują, że z a c z y n a odpowiadać się 
e m o c j o n a l n i e , a l e r a c z e j n i e d a się wyprowadzić z równowagi. O n i e o f i c j a l n y m o b i e g u 
dokumentów n i e mówił o n , więc n i e będzie t e g o komentował, n a t o m i a s t jeśli c h o d z i 
0 k o r e p e t y c j e t o j e s t t o słowo, które m a b a r d z o s z e r o k i e z n a c z e n i e , więc chętnie s k o r z y s t a 
1 myśli, że każdemu z n a s p o t r z e b n a j e s t d o d a t k o w a w i e d z a . 
Sołtys Grabiny Aleksander Sikorski - powiedział, że a n k i e t y miały n a c e l u w s k a z a n i e 
z a p o t r z e b o w a n i a . Odnośnie w y p o w i e d z i Wójt o t y m , że d o b r z e b y było dowiedzieć się, 
c z y m i e s z k a n i e c d e k l a r u j e też chęć n a b y c i a j a k i e g o k o l w i e k b i l e t u , b o s a m a chęć n i e o z n a c z a 
k o r z y s t a n i a z k o m u n i k a c j i odpowiedział, że n i e można o d l u d z i , którzy a n o n i m o w o zgłaszają 
z a p o t r z e b o w a n i e n a komunikację wymagać, żeby składali deklarację, b o m a się t o n i j a k . 
D e k l a r a c j e p o w i n n y być i m i e n n e , a l e n i e n a e t a p i e a n o n i m o w e g o składania z a p o t r z e b o w a n i a . 
Uszczegółowiono j e d n a k p e w n e p y t a n i a z a w a r t e w a n k i e c i e , żeby l e p i e j poznać p o t r z e b y , 
j e d n a k j e s t t o a n o n i m o w a a n k i e t a badająca z a p o t r z e b o w a n i e . Szczegółowe d a n e można 
uzyskać d o p i e r o p r z y bezpośrednim k o n t a k c i e z s a m y m r e s p o n d e n t e m . P o w y n i k a c h j a k i e 
napływają można d o s t r z e c , że zadając j a k i e m u k o l w i e k mieszkańcowi g m i n y p y t a n i e , 
c z y korzystałby z a u t o b u s u , który j e s t , a n i e h i p o t e t y c z n i e będzie, t o odpowiedź j e s t , 
że n a p e w n o b y korzystał. I n n e g m i n y i samorządy n i e pytają mieszkańców, c z y chcą mieć 
komunikację t y l k o p o prostują mają. 
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Radny Paweł Lipiński - podziękował Przewodniczącemu R a d y , r a d n e j Głuchowskiej 
i r a d n e m u K o m u d z i e z a podjęcie k i l k a l a t t e m u d y s k u s j i n a t e m a t k l u b u s e n i o r a . N a początku 
były o b a w y , że może n i e być chętnych, j e d n a k s p o t k a n i e 2 3 s t y c z n i a pokazało j a k w i e l k i e 
j e s t z a i n t e r e s o w a n i e . Powiedział również o dużej ilości spotkań i dużym t r u d z i e włożonym 
p r z e z Wójta i r a d n y c h w s p r a w i e z a k u p u b u d y n k u , g d z i e t e r a z będzie mieścił się t e n k l u b . 
Dzięki k o n s e k w e n t n e j p r a c y p r z e z 5 l a t udało się t o zrealizować. W s p r a w i e k o m u n i k a c j i 
powiedział, że z a c z y n a się rozmawiać n a t e n t e m a t i t a r o z m o w a t r w a już o d k i l k u l a t , 
a l e c i e s z y się, że j e s t g r u p a samorządowców, którzy wiodą w t y m p r y m i m a nadzieję, 
że n i e z a b r a k n i e i m sił n a realizację t e g o z a d a n i a , b o j e s t t o k w e s t i a d o r o z p a t r z e n i a 
d l a n o w e j r a d y i m a nadzieję, że u d a się t o zrealizować t a k j a k t e j r a d z i e udało się 
zrealizować z a d a n i a dotyczące seniorów. 
Sołtys Janowa Marek Prasał - zapytał, c z y j e s t możliwość u z y s k a n i a o d s z k o d o w a n i a 
w związku z hałasującymi s a m o l o t a m i . Powiedział również, żeby wypowiadający się 
u c z e s t n i k s e s j i kandydował n a s t a n o w i s k o wójta, b o z n a się d o b r z e n a z n a k a c h d r o g o w y c h 
i p r z e p i s a c h i j e s t b a r d z o mądrym człowiekiem i o n s a m g o p o p r z e . 
Uczestnik sesji - podziękował z a p o p a r c i e i odpowiedział, że m a wystarczająco własnych 
zajęć z a w o d o w y c h . Powiedział również, że n i e b a r d z o r o z u m i e , c o Wójt m a n a myśli mówiąc 
o p r o w o k a c j i . N a p o p r z e d n i e j s e s j i wyjaśnił d l a c z e g o p y t a o n i e o f i c j a l n y o b i e g dokumentów 
- otóż otrzymał o d Wójta w r a m a c h dostępu d o i n f o r m a c j i p u b l i c z n e j d o k u m e n t p r z e k a z a n y 
p r z e z firmę, która p r o w a d z i inwestycję d l a Wójta. D o k u m e n t n i e był opieczętowany datą 
wpływu i w związku z t y m poprosił o informację, k i e d y d o k u m e n t wpłynął. Zastępca Wójta 
odpisał, że G m i n a n i e j e s t w s t a n i e ustalić, k i e d y t e n d o k u m e n t wpłynął d o Urzędu z t e g o 
względu, że został o n p r z e k a z a n y p r a c o w n i k o w i i t e n p r a c o w n i k m a g o w a k t a c h . 
T e n d o k u m e n t n i e został z a r e j e s t r o w a n y w s e k r e t a r i a c i e i Zastępca o t y m d o s k o n a l e w i e , 
więc n i e w i e d l a c z e g o Wójt uważa, że j e s t t o p r o w o k a c j a . T o j e s t p o p r o s t u prośba 
o wyjaśnienie d l a c z e g o d o k u m e n t y , które w określonym c z a s i e p o w i n n y być p r z e k a z a n e 
p r z e z firmę d o Urzędu G m i n y są p r z e k a z y w a n e d o p r a c o w n i k a , t a k żeby n i e były 
o s t e m p l o w a n e i żeby n i e było w i a d o m o k i e d y wpłynęły. U c z e s t n i k s e s j i uważa, 
że d o k u m e n t y wpłynęły p o t e r m i n i e , a l e t e r a z n i e j e s t t o już d o u s t a l e n i a . D r u g a k w e s t i a 
dotyczyła wyroków sądu i Wójt n i e udzielił żadnej o d p o w i e d z i . Wójt przegrał d o t e j p o r y 
d w i e s p r a w y w Sądzie A d m i n i s t r a c y j n y m i miał o d p o w i e d n i e n a k a z y Sądu, m . i n . z w r o t 
kosztów postępowania. M i m o , że o d j e d n e j s p r a w y upłynął p r a w i e r o k , a o d d r u g i e j pół r o k u 
n i e było z w r o t u kosztów, a n i dokumentów, które Wójt miał wysłać w j e d n e j z e s p r a w , 
w d r u g i e j s p r a w i e Wójt wysłał d o k u m e n t y . Podsumowując w j e d n e j s p r a w i e Wójt wysłał 
d o k u m e n t y , w d r u g i e j n i e wysłał, a w o b u s p r a w a c h n i e zwrócił kosztów sądowych. 
U c z e s t n i k s e s j i zapytał, k i e d y Wójt t o z r o b i i dodał, że t o n o r m a l n e p y t a n i e , a n i e 
p r o w o k a c j a . W uzupełnieniu s w o j e j w y p o w i e d z i u c z e s t n i k s e s j i dodał, że o b a w y r o k i są 
p r a w o m o c n e . O d j e d n e g o Wójt złożył k a s a c j e , a l e n i e w s t r z y m u j e t o w y k o n a n i a w y r o k u , 
n a t o m i a s t d r u g i w y r o k j e s t p r a w o m o c n y i Wójt wykonał g o w z a k r e s i e p r z e k a z a n i a 
i n f o r m a c j i , a l e n i e wykonał g o w z a k r e s i e z w r o t u kosztów. N a d r u g i w y r o k Wójt złożył 
kasację, a l e t o n i e w s t r z y m u j e w y k o n a n i a w y r o k u i p o n o w n i e zapytał, k i e d y Wójt w y k o n a t e 
w y r o k i . 
Radny Jarosław Krupski - w nawiązaniu d o w y p o w i e d z i r a d n e g o J a w o r s k i e g o powiedział, 
że d o t e j p o r y n a j e g o w n i o s e k złożony n a początku k a d e n c j i władze g m i n y udostępniały 
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r a d n y m m a p y w y k o n a n e j k a n a l i z a c j i s a n i t a r n e j i w y k o n a n y c h nakładek. W t y m r o k u 
nastąpiło n i e d o p a t r z e n i e i poprosił o aktualizację d a n y c h z zeszłego r o k u . 
Przewodniczący Rady - w s p r a w i e t r a n s p o r t u i k o m u n i k a c j i d o k l u b u s e n i o r a powiedział, 
że t e m a t będzie d y s k u t o w a n y i n i e twierdziłby, że wójt, c z y r a d a g m i n y n i e chcą t e g o zrobić. 
Powiedział też, że trochę z a s z y b k o w y b i e g a się z p e w n y m i s p r a w a m i , b o n i e w s z y s t k o z r o b i 
się n a r a z . D z i s i a j została podjęta uchwała i n t e n c y j n a , wcześniej było s p o t k a n i e 
i n a u g u r a c y j n e związane z kartą s e n i o r a w n a s z e j g m i n i e . Kolejność zdarzeń będzie t a k a , 
że następnie u s t a l i się w y t y c z n e dotyczące p r z y j m o w a n i a mieszkańców d o k l u b u s e n i o r a , 
r e g u l a m i n i jeśli będzie z a i n t e r e s o w a n i e t r z e b a będzie się zastanowić w j a k i sposób zrobić 
komunikację d o t e g o k l u b u . J e s t t o o c z y w i s t a s p r a w a i w s z y s c y w i e m y , że t r z e b a się t y m 
zająć w przyszłej k a d e n c j i . Będzie n a d t y m pracowała n o w a r a d a . Powiedział również, 
że n a początku t e j k a d e n c j i było s p o t k a n i e w s p r a w i e k o m u n i k a c j i i głosował wówczas 
p r z e c i w k o j e j u t w o r z e n i u r a z e m z 1 2 l u b 13 r a d n y m i . C z a s y j e d n a k się zmieniają i jeśli j e s t 
t a k a p o t r z e b a t o k o l e j n a r a d a g m i n y z a p e w n e z a j m i e się t y m t e m a t e m . Powiedział również, 
że n i e rozpatrywałby t e j s p r a w y w t a k i m kontekście j a k p r z e d s t a w i a t o Sołtys G r a b i n y , 
że mieszkańcy żądają i t d . T r z e b a t o rozpatrywać j a k o j e d n a z o p c j i d l a przyszłego wójta 
i r a d y i j a k o p o l e d o d y s k u s j i i działania. Powiedział też, że t o n i e j e s t t a k , że r a d a g m i n y 
i Wójt są p r z e c i w k o , b o t a k n i e j e s t . G d y p o d e j m o w a n o o t y m d e c y z j e n a początku k a d e n c j i 
t o z e względu n a k o s z t y n i e z d e c y d o w a n o się wejście w t o . P o z a t y m może n i e było wówczas 
wystarczającego z a p o t r z e b o w a n i a i p a t r z o n o n a k o s z t y i i n w e s t y c j e , które w ówczesnym 
c z a s i e miały się zrealizować, m . i n . r o z b u d o w a szkoły w H u c i e Mińskiej. Przewodniczący 
zaapelował o s t o n o w a n i e nastrojów, b o j e s t t o t e m a t d l a k o l e j n e j r a d y . W s p r a w i e 
w y p o w i e d z i sołtysa J a n o w a powiedział, że o s o b a uczestnicząca w s e s j i j e s t w doskonałej 
s y t u a c j i będąc mieszkańcem, b o może p r a k t y c z n i e z a w s z e punktować wójtów, r a d n y c h 
i sołtysów z a t o , że coś źle robią l u b czegoś n i e d o p i l n o w a l i , a l e p r o s i o podjęcie w y z w a n i a 
i s t a r t o w a n i e w w y b o r a c h n a wójta g m i n y l u b d o r a d y g m i n y , b o g d y w e j d z i e się 
w t e s t r u k t u r y i p o c z u j e t o o d środka t o u c z e s t n i k s e s j i będzie miał r e a l n y wpływ n a t o , c o się 
d z i e j e w g m i n i e . S y t u a c j a jaką u c z e s t n i k s e s j i przybrał, c z y l i p u n k t o w a n i e r a d n y c h i Wójta 
j e s t najłatwiejsze, b o łatwo j e s t krytykować, n a t o m i a s t t r z e b a wziąć t o n a b a r k i i poświęcić 
swój p r y w a t n y c z a s . Każdy p r a c u j e z a w o d o w o i m a r o d z i n y , a l e m i m o t e g o r a d n i podjęli się 
p r a c y n a r z e c z g m i n y i p r o s i u c z e s t n i k a s e s j i o poświęcenie s w o j e g o c z a s u , b o może w t e d y 
z o b a c z y j a k t o j e s t i n a b i e r z e trochę i n n e g o s p o j r z e n i a . P o p i e r a również sołtysa J a n o w a 
w s p r a w i e hałasu i a p e l u j e , żeby Wójt rozważył w s z e l k i e możliwe rozwiązania. 

Przewodniczący R a d y G m i n y zamknął o b r a d y L X I I s e s j i R a d y G m i n y Mińsk 
M a z o w i e c k i , które odbyły się w d n i u 1 l u t e g o 2 0 2 4 r . 

Punkt 17. 
Zamknięcie obrad 

Protokół sporządził: 
Paweł D r o b o t o w s k i 

Przmymiw Pawei Wojda 

s t r . 1 6 / 1 6 




